



A new taste on the horizon by Thomas Walk

Our Rondo grape is an interspecific variety which has its own special character. It does not need to be sprayed at all, at least not in our part of the world in Southern Ireland.

At the panel talk 'Irish Vineyards past-present-future' at Ballymaloe, Middelton, Co. Cork in May 2024 we spoke about climate change and how it affects both established wine-growing countries and new emerging ones.

The established countries especially in the South - scientists say up to 70% of them - will be experiencing more and more problems due to climate change while Northern France, Belgium and others may benefit from it.

Ireland stands a good chance to benefit, too, but needs to go for interspecific varieties because of its milder and more humid maritime climate.

Wine lovers may have to adapt their palate somewhat to get used to that new "interspecific" taste. Rondo stands out in particular thanks to its fruity taste of cherries and blackberries.

Interspecific varieties cannot really be compared to the established grape varieties that wine lovers are used to. We therefore suggest a wine tasting within interspecific varieties, or as in our case a 'vertical' tasting through the various Rondo vintages and varieties, such as Ruby, Velvet or Rosé. As none of our wines are cuveés you can experience the genuine character of each summer.

Ein neuer Weingeschmack am Horizont von Thomas Walk

Unsere Rondo-Traube ist eine interspezifische Sorte, die ihren ganz eigenen Charakter hat. Sie muss nicht gespritzt werden, zumindest nicht in unserem Teil der Welt, in Südirland.

Bei einer Podiumsdiskussion „Irish Vineyards past-present-future“ in Ballymaloe, Middelton, Co. Cork im Mai 2024 sprachen wir über den Klimawandel und wie er sich sowohl auf etablierte Weinbauländer als auch auf neue Weinbaugebiete auswirkt.

Die etablierten Länder, insbesondere im Süden – laut Wissenschaftlern sind es bis zu 70 % – werden aufgrund des Klimawandels immer mehr Probleme haben, während Nordfrankreich, Belgien und andere davon profitieren könnten.

Auch Irland hat gute Chancen, davon zu profitieren, muss aber wegen seines milderen und feuchteren Meeresklimas auf interspezifische Sorten setzen.

Weinliebhaber müssen daher möglicherweise ihren Gaumen etwas anpassen, um sich an den neuen „interspezifischen“ Geschmack zu gewöhnen.

Rondo zeichnet sich besonders durch seinen fruchtigen Geschmack nach Kirschen und Brombeeren aus.

Interspezifische Sorten sind nicht wirklich mit den etablierten Rebsorten zu vergleichen, wie sie Weinliebhaber gewohnt sind. Wir empfehlen daher eine Weinverkostung innerhalb interspezifischer Sorten oder wie in unserem Fall eine „vertikale“ Verkostung durch die verschiedenen Rondo-Jahrgänge und -Sorten wie Ruby, Velvet oder Rosé.

Da es sich bei keinem unserer Weine um Cuveés handelt, können Sie den unverfälschten Charakter jedes Sommers erleben.